
اخبار كشور

داریوش ارجمند: یک مادر خوب بودن 
بهتر از قهرمان المپیک بودن است

داریــوش ارجمند که پیش تــر در گفت وگویی، انتقاداتی را نســبت به 
وزنه برداری زنان مطرح کرده بود، در حاشــیه افتتاحیه چهلمین جشــنواره 
تئاتــر فجر؛ طی گفت وگویی ضمن تأیید نظر قبلی اش به توضیحاتی در این 

زمینه پرداخت.
وی بــا گلایه از تحریف ســخنانش گفت: من نگفتــم وزنه برداری زنان 
بد اســت. بد فهمیدند. الان روزگاری اســت که همه به دنبال گزگ گرفتن 
برای نشــان دادن خود هســتند. من حرفی منطقی زدم. من آنجا، راجع به 
ورزشکاران ایرانی هم حرف نزدم. راجع به بانویی حرف زدم که در لهستان، 
به اندازه حســین رضازاده وزنه می زند و قهرمان جهان اســت ولی، نه رَحِم 
دارد و نه تخمدان، دائم هورمون مردانه به خودش می زند، نه می تواند شوهر 

کند و نه می تواند بچه داشته باشد.
این بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون با  اشاره به انتشار تصویر سفر یکی از 
بازیکنان تیم ملی فوتبال بانوان کشــورمان به همراه نوزادش برای مسابقات 
آسیایی ادامه داد: آن خانم را دیده اید که بچه شش ماهه اش را به مسابقات 
برده است؟ الهام فرهمند، بازیکن تیم ملی فوتبال بانوان کشورمان که همراه 
با کودک ۶ ماهه اش به هند رفت و در محل برگزاری مســابقات هم ســوژه 

عکاسان شد، من عاشق او هستم.
او در پایــان گفت: حرف من این بود کــه فاتحه بضاعت ها و ارزش های 
زنانه را به خاطر یک مدال طلا نخوانید. من هنوز هم اعتقادم همان اســت؛ 

یک مادر خوب بودن بهتر از قهرمان المپیک بودن است.
دبیر چهلمین جشنواره فیلم فجر

 پاسخ خبرنگاران را داد
نشست رسانه ای دبیر چهلمین جشنواره فیلم فجر، روز گذشته در محل 

خانه این جشنواره برگزار شد.
در ابتدای این نشســت، یزدان عشــیری مدیر روابط عمومی چهلمین 
جشــنواره فیلم فجــر گفت: قرار بود که در تاریخ 5 یا ۶ بهمن ماه نشســت 
خبری داشته باشیم که به دلیل ابتلای دبیر جشنواره به کرونا به تعویق افتاد 

و به امروز موکول شد تا پاسخگوی پرسش خبرنگاران باشیم.
مســعود نقاش زاده، دبیر چهلمین جشــنواره فیلم فجر در این نشست 
گفت: امسال به طور مشخص بر برنامه های فرهنگی غیر از برنامه های رقابتی 
تأکید داشــتیم که با هدف عمق بخشی به جشنواره و اندیشه های سینمایی 
به معنای کلان به کار می رود. نشســت هایی که امســال برگزار می شــود 
گام اولیه ای برای این ماجرا اســت. اعتقــاد دارم رعایت چیزی که به عنوان 
چارچوب مبنا قرار می گیرد به ارتقا، سالم سازی و پیش پینی پذیری جشنواره 
کمــک می کند. بر این باورم که در رویدادهای فرهنگی که هنرمندان در آن 
شرکت می کنند همه چیز باید به صورت پیش بینی پذیر پیش برود و تاریخ ها 

زودتر مشخص شود. البته تا رسیدن به نقطه مطلوب هنوز فاصله داریم.
وی افزود: در جشنواره چهلم، فروش بلیت در سینماهای مردمی نسبت 
به ســال گذشــته افزایش یافت. البته این جنبه را که اکران آثار در مراکز 
استان های سراسر کشور انجام می شود، نباید از نظر دور نگاه داشت که آمار 

آن هم متعاقبا اعلام خواهد شد.
نقاش زاده درباره ورود برخی از فیلم های ضعیف به بخش مســابقه این 
دوره از جشــنواره فیلم فجر هم گفت: در این جشــنواره آثار توسط هیئت 
انتخاب که  ترکیبی از نامداران ســینما هســتند، انتخاب می شود. طبیعی 
اســت که ســلیقه های مختلفی وجود دارد و همه مخاطبــان، همه آثار را 
دوست نداشته باشــند.  ترکیب بخش هیئت انتخاب مسابقه سینمای ایران 
را می دانیم که شــامل افرادی باســابقه و باتجربه بودند. رویکردی که برای 
انتخاب آثار وجود داشــت صرفا حضور فیلم ها با ارزش های سینمایی نبود. 
بــرای مثال برای هیئت انتخاب حضور آثار مختلف با تنوع ژانرهای متفاوت 
مطرح بود. لذا ما موظف بودیم که به ســلیقه هیئت انتخاب احترام بگذاریم. 
وقتی ۶0 فیلم به هیئت انتخاب ارائه می شــود، لاجرم 38 فیلم از جشنواره 
بیــرون می مانند. ما از ابتدا گفتیم که قانون مداری اصل اول برای ما اســت. 
قانــون می گوید هر فیلمی بــرای اکران در مجامع عمومــی نیازمند پروانه 
نمایش عمومی اســت و ما تابع این قانون هستیم. بعضی از آثار مورد توجه 
هیئت انتخاب نیز قرار گرفتند اما موفق به اخذ پروانه نمایش نشــدند. برای 

ما هم مهم بود که براساس مجوزهای اداره ارزشیابی و نظارت کار کنیم.
واقعیات اصلاحات ارضی

 در »آغاز یک پایان«
مجموعه مســتند »آغاز یک پایان« با بررسی بخشی از موضوعات کمتر 
گفته شده و پاسخگویی به شبهات و اکاذیب پیرامون رژیم پهلوی هر روز در 

قالب برنامه »زنده باد زندگی« از شبکه دو سیما پخش می شود.
ســعید چاری، کارگردان مجموعه »آغاز یک پایان« به خبرنگار کیهان 
گفــت: این مجموعه هر روز یــک موضوع مجزا دارد. کودتــای 28 مرداد، 
کاپیتولاســیون، قیام 15 خرداد، اصلاحات ارضی و... ازجمله این موضوعات 

است.
این مستندساز درباره پرداختن به اصلاحات ارضی در »آغاز یک پایان« 
هم بیان کرد: از آنجا که طی ســال های اخیر مطالب بی اساســی از ســوی 
مخالفان انقلاب درباره اصلاحات ارضی مطرح می شــود، ما بخشــی از این 
مســتند را به روشــنگری درباره جنبه های مختلف آنچــه اصلاحات ارضی 

خوانده می شود اختصاص داده ایم.
وی افزود: در این مجموعه، حتی به آثار ســینمایی ســاخته شــده و 
کتاب های نوشته شده پیرامون این مسئله هم پرداخته ایم. در این قسمت که 
امروز )یکشــنبه 17 بهمن( پخش می شود، منتقدانی چون سعید مستغاثی، 

آرش فهیم، جبار آذین، رضا استادی و... به این آثار می پردازند.
گفتنی اســت، مجموعه »آغاز یک پایان« در متــن برنامه »زنده باد 
زندگی« که هر روز از ســاعت 11 در شبکه دو پخش می شود، به نمایش 
درمی آید و پس از پخش مســتند، یک کارشــناس تاریخی و سیاســی 
به بررسی بیشــتر موضوعات مطرح شده در هر قســمت از این مستند 

می پردازد.
برترین فیلم ها با موضوعات قرآنی 
در جشنواره فجر معرفی می شوند

گروهی از کارشناســان در قالب یک هیئــت داوری، برترین فیلم ها با 
مضامین قرآنی را در چهلمین جشنواره فیلم فجر انتخاب می کنند.

به گــزارش خبرنگار کیهان، به علت ناآگاهی و درک اشــتباه، اغلبِ 
مدیران و مسئولان در دهه های مختلف می پنداشتند »فیلم قرآنی« فقط 
شــامل آثار تاریخی و قصص قرآن اســت؛ در حالی که چنین نیســت و 
قصه های تاریخی قرآن، تنها یکی از گونه های فیلمسازی است. به استناد 
کارشناســی های دقیق که طی ســال های گذشــته، کار گروه هنرمندان 
سینمایی انجمن خادمان قرآن کریم ارائه نموده، »فیلم قرآنی« با  ترسیم 
و  ترویج هوشــمندانه و هنرمندانه مفاهیم و مضامین قرآنی در قالب های 
مســتند، داستانی، انیمیشــن و تجربی )بلند و کوتاه( تولید می شود و با 
تنوعِ مخاطبان، برای همه سلائقِ جامعه در سنینِ مختلف، خوراک فکری 

و بصری دارد.
بنابراین گزارش برای چهارمین ســال پیاپــی معاونت قرآن و عترت 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی با معرفی یک هیئت داوری، فیلم های 
مُلهــم از مفاهیم و مضامین قرآن و عترت)ع( را در جشــنواره فیلم فجر 

1۴00 انتخاب می کند.
داورانِ فیلم های قرآنی این دوره از جشــنواره عبارتند از: عباس صالح 
مدرسه ای )کارگردان سینما(، سید مصطفی زراوندیان )فیلمنامه نویس( و 
حامد منیری )مدیرکل تبلیغ و  ترویج قرآن و عترت( که قرار اســت علاوه 
بر محتوای کلی، افراد و دســت اندرکاران شــاخص در فیلم های قرآنی را 

معرفی کنند.
لازم به یادآوری است که برای نخستین بار دو »فیلم سازِ خادمِ قرآن« 
در  ترکیب هیئت داوری بخش ســودای سیمرغ چهلمین جشنواره فیلم 
فجر حضور دارند. محمد داوودی و محمدعلی باشــه آهنگر در ســال های 
اخیر از سوی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی به عنوان »سینماگر خادم 

قرآن« انتخاب شدند.
پیش از این فیلمسازان صاحب نام کشورمان همچون مجید مجیدی، 
رضا میر کریمی، عباس صالح مدرســه ای، شهریار بحرانی، مجتبی راعی، 
کمال تبریزی، منوچهر محمدی و ســید ناصر هاشم زاده مفتخر به کسب 

این مقام گردیده بودند.

آیت  الله حق شناس)ره(: باید با کسی همنشین شد که روی 
او شــما را به یاد خدا بیندازد و سخن گفتنش بر علم شما 

بیفزاید و عملش شما را به آخرت ترغیب و تشویق کند.

هدیه به خوانندگان
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اخبار ادبی و هنری

الکاظمی در گفت وگو با رئیسی:

روابط عراق و جمهوری اسلامی ایران متمایز است
با  تلفنی  در گفت وگوی  عراق  نخســت وزیر 
و جمهوری  عراق  روابط  رئیس جمهور کشورمان ، 
اســامی ایران را متمایز دانســت و تاکید کرد: 
و  تعامات همسایگی  از سیاست گسترش  بغداد 
ایران کاما استقبال کرده و امیدواریم  منطقه ای 
سطح همکاری ها و مناســبات دو کشور بیش از 

پیش گسترش یافته و تعمیق یابد.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی ظهر دیروز شنبه در 
تماس تلفنی »مصطفی الکاظمی« نخســت وزیر عراق، 
با بیان اینکه گســترش و تعمیق روابط بین دو کشــور 
همواره مورد تاکید جمهوری اسلامی ایران بوده، افزود: 
در رویکرد سیاســت خارجی دولت ســیزدهم مبنی بر 
گسترش روابط با کشــورهای همسایه و منطقه، عراق 

جایگاهی ممتاز دارد.
رئیس جمهــور افــزود: یک حکومــت قدرتمند و 
منســجم و یک جامعه قوی و متحــد در عراق همواره 

مورد تاکید ایران بوده است.
رئیســی با اشاره به اینکه تهران و بغداد در مقابله با 
گروه های داعشــی و تکفیری تجربه موفقی داشتند که 
می توانــد در عرصه تحکیم امنیت و ثبات منطقه ای نیز 
تداوم یابد، اظهار داشت: همه مشکلات و مسائل منطقه 
قابل حل و فصل است به شرط آنکه مداخله قدرت های 

فرامنطقه ای متوقف شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: مشــکلات منطقه ناشی 
از زیاده خواهی های آمریکایی ها است و اگر   آنها به شکل 
واقعی و نه ظاهری از منطقه اخراج شوند، خواهیم دید 
که خود کشورهای منطقه می توانند صلح، ثبات و امنیت 
را بــا همکاری یکدیگر در منطقه بــه طور کامل برقرار 

کنند.
آیــت الله رئیســی از تلاش های دولت عــراق برای 

برگــزاری مذاکرات میان ایران و عربســتان ســعودی 
قدردانی و خاطرنشــان کرد: جمهوری اســلامی ایران 
آمادگــی دارد به این مذاکرات تــا حصول نتیجه ادامه 
دهد، به شــرط آنکه ســعودی ها نیز در فضای تفاهم و 

احترام متقابل حاضر به ادامه مذاکرات باشند.
رئیس جمهور ضمن یادآوری مصائب و سختی های 
وارده بر ملت یمن، اظهار امیدواری کرد که دولت عراق 
در این زمینه هم بتواند پیشرو در ابتکار منطقه ای برای 

رفع محاصره و استیفای حقوق یمنی ها باشد
مصطفی الکاظمی نخســت وزیر عــراق نیز در این 
تمــاس تلفنی با بیــان اینکه افزایش ســطح تبادلات 
اقتصــادی با ایــران برای عراق بســیار اهمیــت دارد، 
افزود: بغداد از سیاســت گسترش تعاملات همسایگی و 
منطقه ای ایران کاملا استقبال کرده و امیدواریم سطح 
همکاری ها و مناسبات دو کشور بیش از پیش گسترش 

یافته و تعمیق یابد.

شیوه نامه های بهداشتی در اجتماعات
 با دقت رعایت شود

رئیس جمهور دیروز همچنین در جلســه ستاد 
ملی مقابله با کرونا در مورد نوع اعمال محدودیت ها 
در شــرایط قرمز کرونایی، گفت: هر شهر و بخشی 

که دچار مشــکل می شود باید مســئولین استانی 
در همان محدوده نســبت به اعمــال محدودیت و 
یا تعطیلی تصمیم گیــری کنند و این موضوع نباید 
 مثل گذشــته جنبه عمومی و سراســری داشــته

 باشد.
وی ضرورت رعایت شیوه نامه های بهداشتی در 
مراســم  ها را مورد تاکید قرار داد و گفت: مسئولین 
بهداشتی باید با جدیت نظارت کنند تا در اجتماعات 
به ویژه در اماکن زیارتی شــیوه نامه های بهداشتی با 

دقت رعایت شود.
رئیسی خاطرنشان کرد: با توجه به شیوع سویه 
امُیکرون و شــرایط متفاوت و خاصی که نسبت به 
ســویه های قبلــی دارد، می تــوان تعریف جدیدی 
برای شــهرهای قرمز ارائــه داد و البته تا زمانی که 
این تعریف انجام نشده، همچنان مقررات قبلی برای 

شهرهای قرمز موضوعیت دارد.

رئیس قــوه مجریه بــا تاکید بــر رعایت اصول 
بهداشــتی در حمل و نقل شــهری به ویــژه در مترو 
گفت: حمل و نقل عمومی از زمینه های ابتلای مردم 
به بیماری کرونا اســت، لذا ضرورت دارد مسئولین، 
دقت و نظارت دقیق تری دراین زمینه داشته باشند.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با 
تسلیت شــهادت مأمور نیروی انتظامی توسط اراذل 
و اوباش در شــیراز اظهارداشت: پلیس در ارتباط با 
مردم باید ضمن اقتدار از مهربانی و تدبیر برخوردار 
باشــد اما مقابله با اشرار و کسانی که جان و ناموس 
مردم را به خطر می اندازند یک ضرورت است و لازم 
اســت از نظر حقوقی و قضایی از اقدامات پلیس نیز 

پشتیبانی شود.
رئیســی تاکیــد کــرد: مقابلــه بــا اشــرار و 
کســانی که با شــرارت امنیــت مــردم را به خطر 
می اندازنــد خواســت مردم اســت و باید بــا آنان 
 مقابلــه و از جــان و نامــوس مردم نیــز حفاظت

کرد.
حضور رئیس جمهور در مراسم ترحیم 

آیت الله العظمی صافی گلپایگانی
رئیس جمهــور همچنین عصر دیروز )شــنبه( در 

مراســم ترحیــم آیت الله العظمی صافــی گلپایگانی در 
مدرســه عالی شــهید مطهری حضور یافت و با قرائت 
فاتحه از پیشــگاه خداوند متعال بــرای روح مطهر آن 
عالم وارســته، علوّ درجات و همجواری با ائمه اطهار)ع( 

را مسألت کرد.

لزوم پیشتازی در عمل در دعوت دیگران به حق
 امام علی)ع(: »ای مردم! سوگند به خدا من شما را به هیچ طاعتی 
وادار نمی کنم، مگر آنکه پیش از آن، خود عمل کرده ام، و از معصیتی 

شما را باز نمی دارم، جز آنکه پیش از آن ترک گفته ام.«
نهج البلاغه - خطبه ۱۷۵

پای درس علی)ع(

سرویس سیاسی-
پس از اعــام وزارت خارجه آمریکا مبنی بر 
صلح آمیز  برنامه  تحریمــی  معافیت  بازگرداندن 
هســته ای ایران، دو تن از مقامــات آمریکایی با 
ادبیاتی تهدیدآمیز تصریح کردند: »توافق هم اگر 

بشود تضمین نمی دهیم که از آن خارج نشویم.«
پس  از آنکــه وزارت خارجه آمریکا روز جمعه اعلام 
کرد بخشی از تحریم ها در رابطه با فعالیت های هسته ای 
غیرنظامــی ایران را لغو کرده اســت، دو تــن از مقامات 
آمریکایی تصریح کردند که »توافق هم اگر بشود تضمین 
نمی دهیــم که از آن خارج نشــویم.« و همچنین تاکید 
کردند که »تا زمانی که ایــران به تعهداتش ذیل برجام 

بازنگردد، هیچ گونه رفع تحریمی در کار نخواهد بود«. 
هرچنــد که آنتونــی بلینکن وزیر خارجــه آمریکا 
روز جمعــه چندین معافیت از تحریم هــا را در رابطه با 
فعالیت های هســته ای غیرنظامی ایران امضا کرد. اما در 
حقیقت دولت بایدن اقدام جدیدی انجام نداده است و این 
معافیت)در حوزه فنی( در دولت ترامپ نیز وجود داشته 
است. به همین خاطر بود که ند پرایس، سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا گفت: »ما دقیقاً آنچه دولت قبلی انجام داد، 

انجام دادیم«. 
در همین رابطه آسوشــیتدپرس در گزارشی نوشت: 
وزارت خارجه آمریکا در اطلاعیه ای به کنگره اعلام کرد: 
معافیت از این فعالیت ها به تکمیل توافق برای بازگشت 
متقابل به اجــرای کامل برجام کمک می کند و زمینه را 
برای بازگشــت ایران نیز به اجــرای تعهداتش در برجام 

فراهم می سازد.
معافیت تحریمی ایران بر اساس تعهد

 یا به عنوان بخشی از یک توافق قبلی نیست
این وزارتخانه مدعی شــد که »معافیت تحریمی در 
راســتای خدمت به منافع ایالات متحده در منع اشاعه و 
ایمنی و محدود کردن فعالیت های هسته ای ایران طراحی 
شده« و »این اقدام به صلاحدید سیاسی با در نظر گرفتن 
اهداف مزبور صادر شــده و نه براساس تعهد یا به عنوان 

بخشی از یک توافق قبلی.«
معافیت های تحریمی به کشورها و شرکت های خارجی 
اجازه می دهد تا در پروژه های غیرنظامی نیروگاه هسته ای 
بوشــهر ایران، نیروگاه آب سنگین اراک و راکتور تحقیقاتی 
تهران کار کنند. مایک پمپئو، وزیر امور خارجه سابق آمریکا 

در ماه مه 2020 این معافیت ها را لغو کرده بود.
یکی از مقامات ارشــد وزارت امــور خارجه آگاه از 
معافیت ها تحریمی ادعا کرد که این اقدام »در راســتای 
منافع ملی حیاتی ما و همچنین به نفع منطقه و جهان« 

اتخاذ شده است.
واشنگتن: حتی در صورت احیای برجام
تحریم های غیربرجامی حفظ خواهد شد

بعد از انتشار اخبار مرتبط با معافیت تحریمی ایران، 
دو تن از مقامات آمریکایی ســعی کردند با طرح دوباره 
ضرب الاجل های مصنوعی و شرط و شروط گذاشتن، توپ 
را در زمین ایران انداخته و با ادبیاتی تهدیدآمیز، فشارها 

علیه تیم مذاکره کننده را تشدید کنند.
 »رابرت مالی« نماینده ایالات متحده آمریکا در امور 
ایران در مصاحبه با شــبکه »سی ان بی سی« با تأکید بر 
اینکــه زمان احیــای برجام رو به اتمام اســت گفت: در 
صورت احیای توافق هسته ای ایران، واشنگتن تحریم های 
ناســازگار با برجام را رفع خواهد کرد اما تحریم هایی که 
غیرمرتبط با برنامه هسته ای ایران است، همچنان حفظ 

خواهد شد.
زمان برای احیای برجام رو به اتمام است

مالی بار دیگر به ضرب الاجل های ساختگی روی آورد 
و گفت که زمان برای بازگشت به برجام رو به اتمام است و 
ادامه داد: »ما به وضوح به ایران گفته ایم که تنها چند هفته 

برای بازگشت به برجام زمان داریم«.
مالی تصریح کرد: »محدود کردن برنامه هســته ای 
ایران در راستای منافع ایالات متحده است و ما می توانیم 
پس ازآن به بســیاری دیگر از مســائل مرتبــط با ایران 
رســیدگی کنیم... موضع کنونی ما و کشورهای اروپایی 
این است که بهترین مســیر پیش رو بازگشت به توافق 
هسته ای ایران در شرایطی است که ایران آمادگی داشته 

باشد به طور کامل به تعهداتش بازگردد«.
نمی توانیم رئیس جمهور بعدی را ملزم کنیم؛

از دیگر ابزارها هم استفاده می کنیم
این دیپلمات آمریکایی سپس ادامه داد: »ما همچنان 
در دیپلماسی را باز نگه می داریم اما از دیگر ابزارها استفاده 
می کنیم تا اطمینان حاصل کنیم که ایران به سلاح های 
اتمی دســت پیدا نخواهد کرد و به سمت ساخت بمب 

حرکت نخواهد کرد«.
راب مالی در پاســخ به سؤال دیگری مبنی بر اینکه 
به چه دلیل با شرایطی که ایالات متحده آمریکا در خروج 
از برجــام و نقض این توافق و ترور فرمانده قدس ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی ایران به وجود آورده، جمهوری 
اســلامی ایران باید به آمریکا اعتمــاد کند، گفت: »من 
نمی توانم خــود را به جای آن ها بگذارم اما این مســئله 
حقیقت دارد که در سیستم ما، ما نمی توانیم رئیس جمهور 
بعدی را ملزم کنیم. دولت بعدی تصمیمات خود را خواهد 

گرفت«.
راب مالی سپس درخصوص تحریم ها و لغو آنها علیه 
جمهوری اسلامی ایران گفت: »ما بخشی از تحریم ها علیه 
ایران را حفظ می کنیم و این تحریم ها ارتباطی به موضوع 
هسته ای ایران ندارد و به رفتار این کشور بازمی گردد اما 

اکثر تحریم های ناسازگار با برجام رفع خواهد شد.«
 واشنگتن: اگر ایران به تعهداتش بازنگردد

رفع تحریم در کار نیست
»نــد پرایس« ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا نیز 
در واکنش به خبــر بازگرداندن معافیت تحریمی برنامه 
صلح آمیز هسته ای، برای ایران شرط و شروط تعیین کرد 
و گفــت که تا زمانی که ایران بــه تعهداتش ذیل برجام 

بازنگردد، هیچ گونه رفع تحریمی در کار نخواهد بود.
وی در پیامــی در صفحــه توییتری خــود در این 
خصوص نوشــت: »تا زمانی که تهران به تعهداتش ذیل 

برجام بازنگردد، ما هیچ گونه رفع تحریم هایی برای ایران 
نداشتیم و نخواهیم داشت.«

پرایس با مقایســه عملکرد دولت بایدن با ترامپ در 
قبال ایران ادامه داد: »ما دقیقاً آنچه دولت قبلی انجام داد، 
انجام دادیم، به شرکای بین المللی خود اجازه دادیم تا به 
خطرات رو به رشد عدم اشاعه هسته ای و ایمنی در ایران 

رسیدگی کنند.«
امیرعبداللهیان: ادعای آمریکا

 در بازگرداندن معافیت های تحریمی کافی نیست
حســین امیرعبداللهیان، وزیر خارجه کشــورمان 
دیروز شــنبه در حاشیه مراسم تجدید بیت با آرمان های 
بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی به مناسبت فرارسیدن ایام 
دهه فجر و ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی در ارتباط با 
اقدام اخیر آمریکا در ارتباط با تمدید برخی از معافیت های 
هسته ای اظهار کرد: ما به طرف های آمریکایی به واسطه 
برخی از افرادی که این روزها پیام هایی را منتقل می کنند 
اعــلام کرده ایم که آنها باید حســن نیت خود را در عمل 

نشان دهند.
آمریکایی ها باید حسن نیت خود را 

در عمل نشان دهند
وزیر خارجه خاطرنشــان کرد: حســن نیت در عمل 
ازنظر ما این اســت که بر روی زمین اتفاق ملموسی رخ 
دهد. لغو بخشــی از تحریم ها به معنــای عینی و واقعی 
خودش ترجمان حســن نیتی است که آمریکایی ها از آن 
صحبت می کنند. آنچه بــر روی کاغذ رخ می دهد خوب 

است، ولی کافی نیست.
وی با اشــاره به آنچه را که هیئت ایران در خصوص 
تضمین دنبال می کند، تصریح کرد: ما تضمین را در همه 
سطوح سیاســی، حقوقی و اقتصادی مطالبه کردیم. در 
بخش هایی از آن توافقاتی حاصل شــده، اما هنوز هیئت 
مذاکره کننــده ایران با جدیت اخــذ تضمین ملموس از 
طرف های غربی برای پایبنــدی آن ها بر تعهداتی که بر 

مبنای توافق وین حاصل شود را دنبال خواهند کرد.
وی دربــاره تمدید برخــی از معافیت های تحریمی 
توسط آمریکا نیز اظهار داشت: ما به طرف های آمریکایی 
از طریق واســطه هایی که این روزها پیام هایی را منتقل 
می کنند به صراحــت گفتیم باید در عمل حســن نیت 

خودشان را نشان دهند.
سیاست چماق و هویج

برای فرار از رفع تحریم ها
نکته قابل تأمل آنکه شرط گذاری و ادبیات تهدیدآمیز 
آمریکایی ها حاکی از آن اســت کــه آن ها می خواهند با 
تاکتیک نخ نمای چماق و هویج و توســل به شگردهای 
روانــی و تبلیغی نشــان دهنــد که در مذاکــرات وین، 
حسن نیت دارند چه آنکه معافیت تحریمی اخیر ایران و 
به  موازات آن ادبیات تهدیدآمیز رابرت مالی و سخنگوی 

وزارت خارجه آمریکا گواهی روشنی بر این ادعاست.
آمریکایی ها باید این نکته را به خاطر بســپارند که 
نمی توانند با اقدامات سطحی و زودگذر، جمهوری اسلامی 
ایران را تحت فشار گذاشته و شروط و مطالبات اصلی ملت 

ایران )لغو همه تحریم ها، راستی آزمایی و ارائه تضمین( 
را دور بزنند.

لازم به ذکر است که یکی از مهم ترین موضوعات در 
مذاکرات اخیر وین، ضرورت ارائه تضمین برای عدم خروج 
از توافق از سوی آمریکایی ها است. موضوعی که جمهوری 
اســلامی ایران از آن کوتاه نخواهد آمد و واشــنگتن هم 
نشــان داده که نمی خواهد زیر بار آن رود و حســن نیت 

خود را نشان دهد.
آمریکا باید تضمین های معتبری بدهد

بر همین اساس بود که سیدمحمد مرندی، مشاور تیم 
مذاکره کننده  ایران در وین در توئیتی نوشــت: »به شدت 
گمراه کننده، ایالات متحده مطلقاً هیچ کاری برای پایان 
دادن به تحریم های فشار حداکثری که شهروندان بی گناه 

را هدف قرار می دهد، انجام نداده است.«
وی افــزود: »با حفظ حقوق ایــران، هر توافقی باید 
به طــور جامع و قابل راســتی آزمایی تمامی تحریم های 
وحشــیانه را حذف کند و همچنیــن باید تضمین های 

معتبری ارائه شود.«
نمایش رفع تحریم اقدامی سازنده تلقی نمی شود

علاوه بر این، علی شمخانی، دبیر شورای عالی امنیت 
ملی در توییتی نوشــت: »انتفاع اقتصادی واقعی، مؤثر و 
قابل راستی آزمایی ایران، شــرط لازم برای شکل گیری 
توافق است« و »نمایش رفع تحریم اقدامی سازنده تلقی 

نمی شود.«
تکرار پروژه »شرطی سازی اقتصاد«

 از سوی جریان تحریف
نکته جالب توجه دیگر آنکه بعد از انتشار اخبار مرتبط 
با اقدام آمریکا در بازگرداندن معافیت های تحریمی، برخی 
رسانه های جریان تحریف با برجسته سازی کاهش قیمت 
دلار، بازهم پروژه »شرطی سازی اقتصاد« را در دستور کار 
خود قرار دادند و اقدام واشنگتن را »سیگنال« و »پیام« 

آمریکا به بازار ارز ایران عنوان کردند.
این در حالی اســت که 1( کارزار فشــار حداکثری 
آمریکا شکســت خورده و تحریم ها هم بی اثر شده است 
2( دولت ســیزدهم طی چند ماه گذشته نشان داده که 
قطار دیپلماســی را در وین متوقف نکرده و خنثی سازی 
تحریم ها و همچنین تعامل با همســایگان و کشورهای 
قدرتمند مانند چین و روســیه را در دســتور کار خود 
قرار داده اســت و 3( شــرایط کنونی ایران در منطقه و 
جهان؛ رشد صادرات، بهبود وضعیت فروش نفت، توسعه 
مناسبات تجاری با سایر کشورها، گشایش های ارزی و... 
حاکی از آن است که این ایران است که در مذاکرات وین 

دست پر را در اختیار دارد.
غرب و پادوهای داخلی غرب بایســتی بدانند گرچه 
تحریم ها در بروز و ظهور مشکلات کشور مؤثرند اما اقتصاد 
ایران به برجام گره نخورده و منتظر وین نمی ماند. علاوه بر 
این، ملت ایران فریب وعده های زودگذر و اقدامات سطحی 
طرف مقابل را نمی خــورد و خواهان لغو همه تحریم ها، 
راســتی آزمایی مؤثر و ارائه تضمین از سوی آمریکایی ها 

است.

معمولاً وقتی به مقوله سانسور در این سینما و فیلم هایش اشاره می شود، در نهایت حذف برخی 
روابط و صحنه های غیراخلاقی یا جرح و تعدیل تکه پرانی های جنسی و پرده درانه و یا کوتاه نمودن 
بعضی شعر و شعارهای شبه سیاسی در نظر می آید؛ اما شاید بزرگ ترین سانسور تاریخ سینمای ما 
و جشــنواره فیلم فجر که کمتر مورد توجه قرار گرفته و یا اصلًا بدان پرداخته نشده، آن است که 
به عنوان رسالت یک سینما و جشنواره ملی، فیلم یا تصویری از باورها و اعتقادات و ریشه ها و هویت 

و تاریخ این مردم و سرزمینشان، بر پرده سینما نرفت و یا مواردش خیلی قلیل و معدود بود.
فیلمی درباره بیش از 10 قرن تاریخ تمدن اســلامی در این ســرزمین و دانشــمندان و علما 
و فرهیختگانــش جلوی دوربیــن نرفت، راجع به تاریخ مبارزات معاصــر این مردم از نهضت های 
ضد اســتعمار و قراردادهای خفت بارش و حضور تلخ بیگانگان در این آب و خاک و رشــادت ها و 
مجاهدت های ملت ایران در این سینما قدمی برداشته نشد، از امیرکبیر و شیخ فضل الله و مدرس و 
خیابانی و آیت الله کاشانی و نهضت ملی شدن صنعت نفت و فداییان اسلام و مقاومت سعیدی ها و 

غفاری ها و... کسی فیلمی نساخت.
هیچ فیلم سازی به نهضت پرشکوه امام از خرداد ۴2 تا بهمن 57 با صدها و هزاران فراز و نشیب 
و اوج و فــرود دراماتیک نپرداخت، هیچ کس از غروب غم انگیز تبعید امام در آبان ۴3 و زندان ها و 
تبعیدها و مبارزات یاران ایشان در طی آن سال ها تصویری بر پرده سینما نبرد، از مطهری و مفتح 
و رزم جانانه شان در حوزه و دانشگاه، از بهشتی و باهنر و عراقی و مردان میدان انقلاب در سال های 
سیاه طاغوت، از رجایی که از پایین ترین اقشار جامعه به ریاست جمهوری رسید و توسط شقی ترین 
افراد روزگار ترور شــد، از ترور 17 هزار شهید که هر یک برگ درخشانی از حقانیت این انقلاب و 
نظام و ملت بودند، از دانشمندان سال های اخیر این دیار که در سخت ترین دوران )تحریم های به 
قول آمریکایی ها فلج کننده(، این کشور را بر قله های علم و دانش نشاندند، از ورزشکاران زن و مرد 
افتخارآفرین که حیرت جهانیان را برانگیختند، از... از هیچ کدام فیلمی ساخته نشد و در جشنواره 

فیلم فجر که در واقع بایستی مکان نمایش این گونه فیلم ها باشد، به نمایش درنیامد.
از مخوف ترین گروهک تروریستی تاریخ معاصر این سرزمین که سال ها پیش از داعش، کوچه 
و خیابان های این مملکت را به خاک و خون کشید، تنها به اندازه تعداد انگشتان یک دست فیلم 

ساخته شد که بعضاً هم با ده ها مانع بودجه و بی توجهی و دو تابعیتی ها مواجه شدند.
از عظیم ترین تجمع و پیاده روی تاریخ جهان که حیرت همگان را برانگیخت و هر ساله برای 

اربعین انجام شد، حتی یک پلان در هیچ یک از آثار سینمایی جشنواره فیلم فجر رؤیت نشد.
از تلاش خستگی ناپذیر نیروهای جهادی در طول ۴3 سال انقلاب که از همان روزهای نخستین 
پیروزی آغاز شــد، از شهر و روســتاهایی که آباد شدند، از ده ها میلیون نفری که باسواد شدند، از 
ایستادگی ها و مقاومت ها و ایثارها و ... از مجاهدت های خاموش، از سربازان گمنام، از شهادت های 
غریبانه، از ... از هیچ کدام فیلمی در هیچ یک از بخش های دوران مختلف جشنواره فیلم فجر حضور 

نداشت.
... و این بزرگ ترین و طولانی ترین سانســور در ســینمای ایران و جشنواره فیلم فجر بوده که 
ســال ها ادامه داشت و کسی نپرســید که همه این آدم ها و مفاخر و فراز و نشیب ها و بزنگاه های 

تاریخی و جلوه های اعتقادی و ملی کجای این سینما و جشنواره ملی اش جای دارند؟
اما گویا در چهلمین جشــنواره فیلم فجر، برخی از این سانســورهای دیرین شکسته و نوری 
از امید در این جشــنواره ۴0 ساله پیدا شــده؛ از فیلمی درباره یک قهرمان ورزشی به نام »بیرو« 
تا »هِناس« اثری درباره ترور یک دانشــمند هسته ای و فیلمی تحت عنوان »موقعیت مهدی« که 
روایت یکی از قهرمانان دفاع مقدس را پس از گذشت حدود ۴0 سال از شهادتش نمایش می دهد 
)که دیگر یادآوری نامش تنها به یک اتوبان محدود نشود( تا روایتی از جنایات گروهک تروریستی 
مجاهدین خلق در فیلم »ضد« و فیلم »2888« که حکایتی تکان دهنده است از سایت پدافندی 
مهمی در ایام دفاع مقدس با خلبانان و کارشناسان و هدایت گران گمنامش در سال های سخت، 

پاسدار آسمان این کشور بودند و ...
شــاید اینها، امیدی را در دل ها زنده گردانند که سانســور چهل ساله در جشنواره فیلم فجر 
شکسته شده و حالا شاهد فیلم هایی هستیم که حداقل روایت بخش کوچکی از هویت و باورهای 

ایرانی/اسلامی هستند.
روز ششم

هِناس
قابل احترام اما ...

»هِناس« )که قبلًا نام »صورت فلکی«( را داشت، به یکی از آن موضوعاتی می پردازد که در طول 
سال های گذشته جشنواره فیلم فجر سانسور شده بود، یعنی موضوع دانشمندان هسته ای و ماجرای 
ترور ناجوانمردانه آنها که از سال 1387 تا 1390 منجر به شهادت 5 تن از این دانشمندان گردید 
و در ســال 1399 نیز یکی دیگر از آنها یعنی دکتر محسن فخری زاده مورد حمله تروریست های 

اسراییلی قرار گرفت.
بیش از 10 سال طول کشید تا در یکی از آثار جشنواره فیلم فجر، اگرچه به طور الکن و ناقص 
به زندگی یکی از این مفاخر و قهرمانان ایران زمین پرداخته شــود. چراکه در واقع فیلم »هِناس« 
بیشــتر درباره همسر شــهید داریوش رضایی نژاد یعنی سرکار خانم شهره پیرانی است و تلاطم و 

دغدغه ها و تردیدها و اضطراب هایی که در زندگی کوتاه مشترک خود با آن شهید داشت.
در واقع فیلم تا حدودی توانســته شخصیت پردازی همسر شــهید رضایی نژاد )با بازی مریلا 
زارعی( را انجام دهد، از دوران مخالفت و بعد شک و تردید و سپس تلاش برای خارج شدن از ورطه 
اضطراب و خلاص کردن از خطری که باور داشت خانواده اش را تهدید می کند تا زمانی که همسرش 
و تلاش او را )اگرچه با تصاویری دم دستی و شعاری( درک کرده، به رسمیت می شناسد و در کنارش 

حتی در لحظه ترور و شهادت حضور دارد.
اما این شــخصیت پردازی در زمان هایی از فیلم به عرصه توهم و تصوّر هم رســیده و در آن 
لحظات به گونه ای پا در هوا پیش رفته و تکلیف تماشــاگر را با شخصیت روشن نمی کند که مثلًا 
قضیه مردی که ظاهراً خانه و زندگی رضایی نژاد و پیرانی را زیر نظر دارد )و لحظاتی هم به طنز و 
کمیک تنه می زند(، چیست؟ آیا توهم است یا واقعیت؟ اگر توهم است، ماجرای آش نذری بردن چه 
توجیهی دارد و اگر واقعیت است، چرا همین صحنه که می تواند حداقل یک کلید باشد، به شکلی 

مضحکه آمیز جمع شده و در ادامه هم قضیه فوق ابتر می ماند؟
متأســفانه پیشروی مستقیم فیلم ساز بر محور خانم پیرانی، آن چنان تک بعدی صورت گرفته 
که فیلم ساز را از دیگر شخصیت ها به خصوص خود شهید رضایی نژاد غافل نموده و از طرف دیگر 
اساس مشکلات رضایی نژاد را ناشی از یک کل کل دیرین و از زمان دانشکده با رقیبی به نام فرهاد 
نشان می دهد. رابطه استاد و مسئول پروژه رضایی نژاد )سیاوش طهمورث( با او و توضیحات نصفه 
و نیمه اش به خانم پیرانی، بیش از پیش، پازل فیلم را درهم ریخته و به آشفتگی آن کمک می کند.

اما شاید بیش از هر موضوعی، حضور بهروز شعیبی برای ایفای نقش شهید رضایی نژاد قابل نقد 
است که نه فیزیک بدنی و حتی چهره اش به او شبیه است )معلوم نیست چرا بایستی برای شهیدی 
که تصاویر و عکس هایش بسیار دیده شده، چنین چهره ای با ریش در نظر گرفته شود!( و نه سبک 
رفتاری اش )آنچنان که شرح داده شده(! واقعاً چه اصراری بوده که شعیبی، نقش او را ایفا کرده و 

شخصیت شهید رضایی نژاد را در حد تیپ آشنا نگاه دارد.
به نظرم پس از بازی در نقش شریف واقفی )در فیلم »سیانور«( و میرزا کوچک خان )در سریال 

»گیله وا«( این سومین ایفای نقش نامناسب بهروز شعیبی برای شخصیت های تاریخی بود!
شب طلایی

وضعیت زرد
یوسف حاتمی کیا که علی رغم تلاشش همچنان در زیر نام ابراهیم حاتمی کیا قرار دارد، اولین 
فیلم بلند سینمایی خود را تحت عنوان »شب طلایی« ساخته که تهیه کننده اش هم پدرش یعنی 
آقا ابراهیم اســت. یک ملودرام بسیار معمول که پیش از این، نمونه های متعددی به صورت فیلم 

و سریال داشته و شاید شبیه ترین آنها، سریال تماشایی »وضعیت سفید« حمید نعمت الله باشد.
دورهمی یک خانواده پرجمعیت که با یکدیگر مشــکلات مختلف مالــی و روحی و رفتاری 
و... دارند، پیرامون مادر خانواده به یک تنش ناخواســته حول و حوش گم شــدن یک شمش طلا 

می انجامد. )احتمالاً به همین دلیل، عنوان اولیه فیلم، »شمش طلا« بود.(
همه فیلم در یک خانه و طبقات و اتاق هایش می گذرد و التهابی که گم شدن همان شمش طلا 
آغازگرش بود، باعث بیرون ریخته شدن اختلافات دیگر شده، لحظه به لحظه زخم های کهنه بیشتر 
ســر باز می کنند و خانواده را بیشتر در معرض ازهم گسیختگی قرار می دهند. آنچه که تا حدودی 
فیلــم »یک حبه قند« )رضا میرکریمی( را تداعی می کند اگرچه، هم در فیلم رضا میرکریمی، در 
نهایت بقای خانواده حاصل می شد و هم در »وضعیت سفید« که همه روابط در هم ریخته است، ولو 

در یک شرایط جنگی و آوارگی، بالاخره به سامان رسیده و وضعیت واقعاً سفید شد.
اما در انتهای فیلم »شب طلایی«، فقط مادر می ماند و همه افراد اگرچه به دلیل پایان یافتن 
دورهمی رفته اند اما او را در کنار حفره کنده شــده برای یافتن یک گنج جعلی )که درواقع تداعی 
حفره عمیقی اســت که در آن خانواده وجود دارد(، تنها و درمانده رها می کنند و طرفه آنکه فیلم 

هم به این مادران تقدیم می شود!
اما حاتمی کیای پسر سعی داشته برای درگیری ها و دعواها و گرفت و گیرهای افراد این خانواده، 
ساختار تازه ای پیدا کند و این موضوع در پرداخت برخی سکانس ها مثل فصل ورود کارآگاه پلیس 
به خانه مشخص است. تنها فصلی از فیلم که تا حدودی می توانست اثر را از یکنواختی کسالت بار و 
تکراری اش خلاص نماید. با کارآگاهی که معلوم نیست واقعی است و یا یکی از دوستان داماد خانواده 

بوده که برای پیدا شدن شمش طلای گمشده، خودش را به عنوان کارآگاه جا زده!
اما به هر حال تأثیر برخی فیلم های ابراهیم حاتمی کیا به خصوص فیلم »دعوت« بر روی فیلم 

»شب طلایی«، انکارناپذیر به نظر می رسد.

آنچه سال ها
در جشنواره فیلم فجر سانسور شد

سعید  مستغاثی
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مقامات آمریکایی تصریح کردند

توافق هم اگر بشود  
تضمین نمی دهیم که از آن خارج نشویم

مشهد- خبرنگار کیهان:
مسئولان  گفت:  رضوی  قدس  آســتان  تولیت 
باید فرصت مسئولیت را برای خدمت به مردم، رفع 

مشکات و جلب رضای الهی مغتنم بدانند.
 حجت الاســلام  والمســلمین احمد مــروی در دیدار 
استاندار و معاونان اســتانداری خراسان رضوی که در حرم 
مطهر رضوی انجام شــد، ضمن تبریک آغــاز ایام الله دهه 
مبارک فجر، مســئولیت در نظام مقدس اسلامی را امانتی 
الهی دانســت و ابراز کرد: پست، مقام و منصب هیچ امتیاز 
و مزیتی برای انســان نیست، این پســت ها و منصب ها در 
حقیقت بستر امتحان الهی هستند و مسئولان باید فرصت  
کوتاه مسئولیت را برای خدمت به مردم و جلب رضای الهی 
مغتنم بدانند و با کار جهادی لحظه ای را برای رفع مشکلات 

و پیشرفت در امور از دست ندهند.
وی در ادامــه بــه مقاومــت ملــت ایــران در برابر 
کارشــکنی ها و توطئه های استکبار اشاره و ابراز کرد: ملت 
ایــران طی ۴3 ســال پس از پیروزی شــکوهمند انقلاب 
اســلامی در مسیر اســلام و آموزه های ائمه اطهار)ع( گام 
برداشــتند و بــا بصیــرت، انتخاب صحیح و ایســتادگی 
در برابــر تمــام ســختی ها، ناملایمات و دشــواری هایی 
کــه دشــمنان اســلام و انســانیت با تحمیــل جنگ و 
 تحریم ایجاد کردنــد، پیروزی های بزرگــی را رقم زدند.

تولیت آســتان قدس رضوی دســتاوردهای بزرگ انقلاب 
اســلامی را مرهون بصیرت و مقاومت ملت ایران دانست 
و اضافه کرد: ملت شــریف و غیور ایران از ایمان، تشخیص 
صحیح و ثبات قدم در مســیر ارزش های اصیل اسلامی و 
انقلابی برخوردار هســتند و سال ها سختی ها و فشارهای 
فراوانی را تحمــل کردند که از روی بصیرت و آگاهی بود، 
ایــن مردم حقیقتاً شایســته بهترین خدمات هســتند و 

مسئولان باید برای خدمت هرچه بهتر و نوکری این مردم 
شریف کمر همت ببندند.

وی گفــت: دولت ســیزدهم بــا شــعارهای انقلابی، 
عدالت محوری و پیروی از منویات مقام معظم رهبری وارد 

عرصه شــده اســت، لذا باید همه این دولت را برای تحقق 
شعارها و جلب رضایت مردم، کمک کنیم. این مردم شایسته 
خدمت هســتند هرچند کوتاهی هایی هم شده اما اکنون 
فرصت خوبی است که به مسئله خدمت جامه عمل پوشاند. 

تولیت آستان قدس رضوی:

مسئولان فرصت خدمت به مردم را برای رفع مشکات مغتنم بدانند
اصفهان – خبرنگار کیهان:

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســامی استان 
اصفهان از اکران ۲۲ فیلم جشــنواره فجر دراین 
خطــه خبر داد و گفت: ایــن فیلم ها با همکاری 
اداره فرهنگ و ارشاد اسامی، بخش خصوصی و 

سینماداران از ۱۵ تا ۲۲ بهمن اکران شد.
افزود: جشنواره  حجت الاسلام رمضانعلی معتمدی 
فیلم فجر امســال در 2سالن از پردیس سینمایی مرکز 
خرید ســیتی سنتر و یک ســالن از پردیس سینمایی 

ساحل و یک سالن در سینما فلسطین اکران  شد.
حجت الاسلام معتمدی گفت: در این دوره با توجه 
به شیوع مجدد کرونا و رعایت موازین بهداشتی،بر اساس 
تصمیم گیری های ســتاد کرونا می توانیم بلیت فروشی 
داشــته باشــیم اما تهیه بلیت آنلاین از سایت سینما 
تیکت،ایران تیکت،گیشه هفت خواهد بود و به هیچ وجه 

فروش بلیت ازگیشه امکان پذیر نیست.
مدیــرکل فرهنــگ و ارشــاد اســلامی اســتان 
اصفهان افزود: به منظور رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
فروش بلیت با ۶0درصد ظرفیت سینماها پیش بینی شده 

است.
حجت الاســلام معتمــدی همچنین از نخســتین 
جشــنواره کالا و محصولات فرهنگی اســتان اصفهان 
همزمان با هفتمین دوره جشنواره فیروزه با موضوعات 
هدایای فرهنگی، اسباب بازی، نوشت افزار، عروسک خبر 
داد و گفــت: مهلت ثبت نام این جشــنواره تا 21 بهمن 
1۴00 اســت که از طریق مراجعه  بــه پایگاه اینترنتی 

جشنواره ارسال و داوری می شود.

اكران 22 فیلم جشنواره فجر
امسال در اصفهان

 آغاز شد

مراســم افتتاحیه یادواره ملی و بین المللی »رفیق خوشــبخت ما« و جشــنواره فرهنگی، ادبی و هنری و پویش 
، نکوداشــت خدمات کم نظیر و فراموش نشدنی سردار دل ها، تبیین نوعدوستی و خدمات داوطلبانه  ملی »چلچراغ« 
 اجتماعی در ســبک زندگی، صبح دیروز با حضور ســید امیر حســین قاضی زاده هاشــمی، معــاون رئیس جمهور
 و رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران، پیرحســین کولیونــد، رئیس جمعیت هلال احمر و حجت الاســلام معزی

نماینده ولی فقیه در هلال احمر برگزار شد.

افتتاحیه یادواره ملی و بین المللی »رفیق خوشبخت ما«


